
RG.0012.3.5.2023 

Protokół Nr 42 /23 

z wspólnego posiedzenia Komisji Rewizyjnej,  

Komisji Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego  

i Komisji Społecznej i Komisji Skarg, Wniosków i Petycji  

 z dnia 26 czerwca 2023 r. 

(godz.12,00 - do godz. 13,50) 

W posiedzeniu udział wzięło 14 członków poszczególnych komisji (Lista obecności w 

załączeniu, nieobecny A. Charkiewicz), Wójt Gminy Narewka – J. Gołubowski, Skarbnik Gminy 

– B. Masalska, J. Chomczuk – Sekretarz Gminy. Przewodniczenie posiedzenia przejęła I. 

Maksymiuk, która przedstawiła porządek posiedzenia (14 za) do którego nie wniesiono uwag. 

Przedstawia się on następująco: 

1. Przedstawienie raportu o stanie gminy.  

2. Rozpatrzenie projektów uchwał na XLVIII sesję Rady Gminy. 

3. Stan ochrony przeciwpożarowej na terenie Gminy Narewka. 

4. Wolne wnioski. 

  

 Do punktu 1 -go. Przedstawienie raportu o stanie gminy.  

 

 Wójt Gminy Narewka przedstawił Raport o stanie gminy Narewka za 2022 rok. W 

pierwszej kolejności odniósł się do budżetu gminy w 2019 r., następnie porównał budżet gminy 

do roku 2022. Odniósł się do strony dochodów, dochodów majątkowych oraz zadań 

inwestycyjnych dotyczących ok. 32 inwestycji. Podkreślił, że saldo zadłużenia od początku 

kadencji maleje, nie zostały zaciągnięte nowe kredyty. Następnie odniósł się do pytań i 

udzielonych odpowiedzi w ramach przeprowadzonej ankiety skierowanej do przedsiębiorców 

i kwaterodawców na terenie gminy. W jej podsumowaniu stwierdził, że kierunek do którego 

gmina zmierza są we  właściwym kierunku. Dyskusji nie podejmowano. (Raport o stanie gminy 

stanowi załącznik do protokołu). 

 

Do punktu 2 – go. Rozpatrzenie projektów uchwał na XLVIII sesję Rady Gminy. 

(projekty uchwał w załączeniu). 

- w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Narewka wotum zaufania, 

- w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania 

budżet, 

- w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy, 

- zmian w budżecie Gminy Narewka na 2023 rok; 

- zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Narewka na lata 2023- 2030; 

- przekazania wniosku z dnia 24 maja 2023 r. wg właściwości; 

- w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości; 



- zmieniająca uchwałę w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 

Gminy Narewka; 

- w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego w 

publicznych przedszkolach, oddziałach przedszkolnych w publicznych szkołach podstawowych 

i innych formach wychowania przedszkolnego prowadzonych przez Gminę Narewka; 

- zmieniająca uchwałę w sprawie określenia wysokości i zasad ustalania oraz rozliczania 

dotacji celowej dla podmiotów prowadzących żłobki lub kluby dziecięce na terenie Gminy 

Narewka.  

 

Członkowie Komisji zapoznali się, omówili i pozytywnie zaopiniowali (nie wnosząc 

uwag) n/w projekty uchwał wniesione pod obrady XLVIII sesji w dniu 28 czerwca 2023 r. 

dotyczące projektów uchwał w sprawie: 

• zmian w budżecie Gminy Narewka na rok 2023;  

• zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Narewka na lata 2023-2030; 

Skarbnik Gminy B. Masalska szczegółowo przedstawiła projekty uchwał, które 

omówiła zgodnie z objaśnieniami zawartymi w załącznikach do projektów. Członkowie 

Komisji przy 11 głosach „za” i 3 „wstrzymujący się” zaopiniowali pozytywnie zaproponowane 

projekty uchwał.  

 - w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z 

wykonania budżetu; 

Członkowie Komisji przy 1 głosie „przeciw”, 9 głosach „za” i 3 „wstrzymujący się” 

zaopiniowali pozytywnie zaproponowany projekt uchwały.  

- w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Narewka wotum zaufania, 

Członkowie Komisji przy 1 głosie „przeciw”, 9 głosach „za” i 4 głosach  

„wstrzymujący się” zaopiniowali pozytywnie zaproponowany projekt uchwały. 

- w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy, 

 

Członkowie Komisji przy 1 głosie „przeciw”, 9 głosach „za” i 4 głosach „wstrzymujący 

się” zaopiniowali pozytywnie zaproponowany projekt uchwały. 

- przekazania wniosku z dnia 24 maja 2023 r. wg właściwości; 

 

Przewodnicząca Komisji Skarg… W. Bondaruk przedstawiła projekt uchwały. Wyjaśniła, 

że na posiedzeniu Komisji Skarg w dniu 20 czerwca członkowie komisji podjęli decyzję o 

przekazaniu pisma wg właściwości. Wobec braku zapytań Członkowie Komisji jednogłośnie, 

przy 14 głosach „za” zaopiniowali pozytywnie zaproponowany projekt uchwały. 

 

- w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości; 

 

Wójt Gminy przedstawił projekt uchwały wyjaśniając, że dotyczy on wyrażenia zgody na 

nabycie nieruchomości położonej w centrum Narewki tzw. „Starej gospody”. Nieruchomość ta 

została wyceniona przez rzeczoznawcę majątkowego w zamian za zadłużenia podatkowe. 



Wyjaśnił, ze podjęcie uchwały jest niezbędne do rozpoczęcia procedury nabycia tej 

nieruchomości. W toku dyskusji radna W. Bondaruk wyjaśniła, że temat nie jest znany radnym, 

radni mają zbyt mało informacji. Podkreśliła, ze nie został przedstawiony operat ani żadne inne 

szczegóły dotyczące zakupu tej nieruchomości. Podkreśliła, że nieznany jest radnym ani cel, 

ani plan na zagospodarowanie tego terenu. Zaapelowała o odbycie wspólnego posiedzenia w 

celu dokładnego wyjaśnienia tematu. Następnie złożyła wniosek o wycofanie tego punktu z 

obrad posiedzenia z uwagi na zbyt mało informacji i konkretnych danych związanych z tą 

nieruchomością. Wójt Gminy ustosunkowując się wyjaśnił, że temat był niejednokrotnie 

poruszany wśród radnych, istnieją zaległości podatkowe wobec gminy w kwocie ponad 500 

000,00 zł. Wycena rzeczoznawcy to kwota 971 000,00 zł w której zawarte są również długi 

innych wierzycieli, które gmina będzie musiała spłacić. Odnośnie planu zagospodarowania 

tego terenu wyjaśnił, że koncepcji jest bardzo dużo, może to być otwarcie tego terenu z 

miejscami parkingowymi,  z wykorzystaniem terenu w celach rekreacyjnych. Podkreślił 

jednocześnie, że dokumenty są dostępne, nie jest możliwe wskazanie kwot zapłaty dla 

wierzycieli, a niewielka kwota pozostanie dla właściciela. Radna W. Bondaruk zaapelowała o 

przedstawienie wizji zagospodarowania tego terenu. Wójt wyjaśnił, że chodzi o 

zagospodarowanie centrum Narewki, a koncepcji jest wiele np. targowica, parkingi, plaża z 

terenem rekreacyjnym, przeniesienie siedziby Urzędu Gminy.  Podkreślił, że koncepcja 

zagospodarowania jest otwarta, jest to wizytówka gminy. Radna W. Bondaruk ponownie 

zaapelowała o przeniesienie tego tematu na wspólne posiedzenie komisji, w której udział 

weźmie rzeczoznawca i wyjaśnione zostaną wszystkie tematy. Następnie podtrzymała wniosek 

o wycofanie tego punktu na sesji. Sekretarz odniósł się do złożonego wniosku wyjaśniając, że 

z uwagi na fakt, iż projekt uchwały złożony został przez wójta, to w oparciu o wyniki 

głosowania nad tym projektem podjęta zostanie decyzja o ewentualnym wycofaniu projektu 

uchwały.  

Przewodnicząca posiedzenia poddała pod głosowanie zaproponowany projekt uchwały, a 

członkowie Komisji przy 8 głosach „za”, 4 głosach „przeciw”, i 2 głosach „wstrzymujący się” 

zaopiniowali pozytywnie zaproponowany projekt uchwały. W tym miejscu Sekretarz wyjaśnił, 

że zdaniem większości radnych taką uchwałę należy przyjąć na sesji, jednakże po 

przeprowadzeniu dyskusji na sesji może się okazać, że na sesji większość radnych podejmie 

decyzję że nie ma podstaw do przyjęcia danej uchwały, ponieważ jest zbyt dużo wątpliwości, 

wtedy uchwała zostanie odrzucona. Radna W. Bondaruk ponownie zwróciła się do Wójta z 

prośbą o wycofanie tego punktu, z uwagi na zbyt małą ilość informacji. Podkreśliła, że radni 

podejmują decyzję, mimo braku tak wielu informacji. Wójt Gminy wyjaśnił, że dokumenty są 

dostępne, niezrozumiałe są jakiekolwiek obawy. Radna W. Bondaruk podkreśliła, że ma obawy 

z uwagi na zbyt małą ilość informacji i zaapelowała o wycofanie projektu uchwały. Sekretarz 

Gminy wyjaśnił, że Zastępca Wójta przedstawił informacje na posiedzeniach komisji tj. kwota 

wynikająca z operatu to wartość nieruchomości 971 000,00 zł,  powierzchnia to 8644 m2, plus 

wskazano zadłużenie w stosunku do gminy ok. 504 000,00 zł oraz innych wierzycieli 250 

000,00, Urząd Skarbowy i ZUS ok. 95 000,00 zł. Wyjaśnił, że różnica tj. kwota ok. 470 000,00 

zł to środki do znalezienia w budżecie gminy na nabycie tej nieruchomości, a po spłacie długów 

wobec innych wierzycieli na rzecz właściciela pozostaje kwota ok. 130 000,00 zł. Podkreślił, 

że ostatecznie koszt 1 m2 wynosi ok. 54 zł. Wyjaśnił, że na posiedzeniach komisji wskazywano 

na możliwość powstania i targowicy i produktu lokalnego. S. Stepaniuk radny zaproponował 



aby wystąpić o opinię do mieszkańców w tym temacie. Radna K. Szwarc wystąpiła z 

zapytaniem o przeznaczeniu budynku. Radna W. Bondaruk ponownie podkreśliła, że radni cały 

czas mają zbyt mało informacji, zaznaczyła także, że nie jest przeciwna nabyciu tego terenu, 

jednak powinna być jasno określona koncepcja zagospodarowania tego terenu. K. Miszczuk – 

radna odniosła się do spłaty wierzycieli i wątpliwości z tym związanych. Przewodnicząca 

posiedzenia I. Maksymiuk stwierdziła, że zamyka dyskusję w tym temacie. Radna W. Bondaruk 

zaznaczyła, że chciała zadać pytanie, jednak radna I. Maksymiuk przekroczyła swoje 

uprawnienia i jest to nacisk na radnych. Radna I. Maksymiuk stwierdziła, że podziękowała 

radnym za głosowanie „za” w tym temacie.  

 

- zmieniająca uchwałę w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 

Gminy Narewka; 

- w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego w 

publicznych przedszkolach, oddziałach przedszkolnych w publicznych szkołach 

podstawowych i innych formach wychowania przedszkolnego prowadzonych przez Gminę 

Narewka; 

 

Sekretarz Gminy omówił projekty uchwał, a radni w głosowaniu jawnym przy 11 głosach 

„za” i 3 głosy „wstrzymujący się” zaopiniowali pozytywnie przedstawione projekty uchwał.  

 

- zmieniająca uchwałę w sprawie określenia wysokości i zasad ustalania oraz rozliczania 

dotacji celowej dla podmiotów prowadzących żłobki lub kluby dziecięce na terenie Gminy 

Narewka. 

 

Sekretarz Gminy omówił projekty uchwał, a radni w głosowaniu jawnym przy 13 głosach 

„za” i 1 głosy „wstrzymujący się” zaopiniowali pozytywnie przedstawiony projekt uchwały.  

 

Do punktu 3- go. Stan ochrony przeciwpożarowej na terenie Gminy Narewka. 

M. Szymaniuk – Inspektor przedstawił informację dot. Stan ochrony przeciwpożarowej na 

terenie Gminy Narewka. Następnie na zapytania radnych omówił temat wykonywania 

przeglądów kominowych. (Informacja w załączeniu) 

 

Do punktu 4-go. Wolne wnioski. 

 

W wolnych wnioskach głos zabierali radni w osobach: 

 J. Ciełuszecki radny, odniósł się do tematu naprawy dróg gminnych, zaapelował o ich 

przyspieszenie z uwagi na zagrożenie bezpieczeństwa mieszkańców.  

 W. Bondaruk – radna odniosła się do zachowania Przewodniczącej posiedzenia w 

związku z uniemożliwieniem zadawania pytań i zamknięciem dyskusji. Podkreśliła, że 

Przewodnicząca posiedzenia I. Maksymiuk nie ma takiego prawa zwłaszcza, że dyskusja nadal 

trwała.  Zaznaczyła, że radny ma prawo zadawać pytania, dopóki nie otrzyma właściwych 

odpowiedzi, które mogłyby dużo spraw wyjaśnić. Stwierdziła, że rolą przewodniczącego jest 

dbanie o przebieg posiedzenia w dobrej atmosferze, a nie zamykanie dyskusji i nieumożliwienie 



zadawania pytań. Następnie po raz kolejny zwróciła się do Wójta Gminy o wycofanie projektu 

uchwały w sprawie nabycia nieruchomości.  

Radny S. Sadowski zgłosił wniosek w sprawie wykaszania poboczy drogi wojewódzkiej 

nr 687 do zabudowań p. Ignatowicz.  

Radna Birycka B. poparła wniosek radnego w sprawie wykaszania poboczy dróg w 

Siemianówce, wycięcie krzaków na ul. Jesionowej i naprawę drogi na Prorez.   

Sadowski S. zgłosił usunięcie zakrzaczeń w Nowej Łuce wyjazd  ul. Leśna i w 

Tarnopolu – Kuźma. 

Radna K. Szwarc zaapelowała o uprzątnięcie chodnika przy wyjeździe z Cerkwii, 

wystąpiła z zapytaniem o wspieranie WOPR-u w Siemianówce. 

K. Miszczuk wystąpiła z zapytaniem dot. drogi Olchówka – Masiewo i jej naprawy. 

Zgłosiła spękany asfalt za sklepem w Olchówce. Zgłosiła naprawę zjazdu z drogi powiatowej 

na Plantę o nr 88, w kierunku Leśnej, zwróciła się do radnego A. Zdanowskiego o wyjaśnienie. 

A. Zdanowski wyjaśnił, że droga objęta zostanie scaleniem.  

M. Łuksza wystąpiła z zapytaniem o wykaszenie poboczy dróg gminnych, zgłosiła 

naprawę drogi powiatowej Siemianówka – Olchówka.    

K. Miszczuk zgłosiła montaż platform bocianich w Olchówce.  

P. Nieścieruk odniósł się do poboczy dróg oraz zgłosił drożność przepustów w 

Bernackim Moście. 

Wójt gminy w odpowiedzi na zgłoszone wnioski wyjaśnił: 

Wykonawca dróg zobowiązany zostanie do pozostawiania prac w należytym stanie, 

drogi będą sukcesywnie wykaszane, zakrzaczenia usunięte.  

W oparciu o wyniki głosowania radnych projekt uchwały nie zostanie wycofany. 

Wnioski dotyczące wykaszania dróg wojewódzkich i powiatowych oraz wnioski 

dotyczące ich naprawy zostaną zgłoszone.  

Wniosek w sprawie ustawienia platform bocianich przesłany zostanie do Zakładu 

Energetycznego.  

Wniosek w sprawie udrożnienia rowów w Bernackim Moście jest w trakcie realizacji. 

K. Miszczuk radna wystąpiła do radnych o wyjaśnienie powodów głosowania za 

projektem uchwały w sprawie nabycia nieruchomości w centrum Narewki. W odpowiedzi 

radny J. Moroz wyjaśnił, że nie ma innego wyjścia, dług będzie rósł, a gmina nie jest taka 

biedna, żeby nie mogła jej kupić. Radna K. Miszczuk podkreśliła, że w odniesieniu do Centrum 

Sportu był chociaż jakiś zamysł, plan, jak ma to wyglądać. Podkreśliła, że w sprawie  nabycia 

tej nieruchomości nic nie wiadomo. Wójt odniósł się do różnych koncepcji, możliwości 

istnienia lub nie ,budynku na tej nieruchomości. Sadowski S. odniósł się do okolicznych gmin 

i przeznaczenia różnych nieruchomości na różne cele. Stepaniuk S. odniósł się do głosowania 

przez radnych, zarówno tych głosujących „za”, jak i „przeciw”. Zaapelował o więcej czasu. K. 

Miszczuk podziękowała za wystąpienia radnych i również zaapelowała o więcej czasu. Radna 

W. Bondaruk wystąpiła do radnych głosujących „za” o wyjaśnienie podstaw głosowania za 

nabyciem tej nieruchomości mimo braku wielu informacji. Podkreśliła, że jest za nabyciem 

nieruchomości ale po otrzymaniu wszystkich niezbędnych informacji. K. Szwarc poparła 

wystąpienie radnej W. Bondaruk podkreślając, że nie jest przeciwna zakupowi, jednak również 

chciałaby mieć więcej informacji. Radna W. Bondaruk wystąpiła o poinformowanie 

Przewodniczącej posiedzenia o obowiązkach i prawach ciążących na Przewodniczącym. P. 



Nieścieruk odniósł się do tematu wyjaśniając, że jest to w pewnym sensie sposób na odzyskanie 

zaległości podatkowych, istnieje też obawa, że nieruchomość ta zostanie zakupiona przez 

innych inwestorów i jest obawa, że Centrum Narewki zostanie inaczej zagospodarowane. Wójt 

podkreślił, że temat był podejmowany przez wiele lat, trwały negocjacje z właścicielem, innymi 

wierzycielami. Na wyraźną prośbę radnej W. Bondaruk stwierdził, że zastanowi się nad 

możliwością przesunięcia uchwały na inny termin i wycofania projektu uchwały. B. Birycka 

zabierając głos podkreśliła, że również jest za zakupem tej nieruchomości, jednak ma zbyt mało 

informacji. Radna W. Bondaruk wystąpiła z zapytaniem dlaczego od 23 maja temat nie był 

przedmiotem obrad. Podkreśliła, że ma szereg niejasności, wątpliwości w tym temacie i ma 

poczucie presji ze strony Wójta w sprawie podjęcia tej uchwały.  

Przewodnicząca posiedzenia I. Maksymiuk wyjaśniła, że wójt gminy nie wywierał 

presji na żadnego z radnych, a następnie zamknęła posiedzenie komisji. 

  

Na wniosek radnych gminy Narewka zapis obrad Komisji (transmisja i ścieżka dźwiękowa) 

dostępny na jest stronie Biuletynu Informacji Publicznej Gminy Narewka w zakładce: Strona 

główna / Rada Gminy / Kadencja 2018-2023/Transmisje wspólnych posiedzeń komisji / 

Wspólne posiedzenie komisji Rady Gminy Narewka 26.06.2023 r. 

Protokolant: 

Barbara Niewiadomska-Golonko 

Przewodnicząca Komisji 

  

      Irena Maksymiuk 

https://youtu.be/MQdCYcCNZCc#_blank

